



## **CROSSING EUROPE Social Awareness Award – Best Documentary Film**

€ 5.000,- powered by gfk-Gesellschaft für Kulturpolitik OÖ

**Asia Dér and Sári Haragonics for ANYÁIM TÖRTÉNETE / HER MOTHERS (HU 2020)**

### **JURY STATEMENT**

Der von uns ausgewählte Film zeigt zuerst das Leben der zwei Protagonist\*innen und deren adoptiertes Kind mit herausragender Sanftheit, offenbart aber dann mit Kraft und Sorgfalt Intimität in all ihrer Schönheit und Schwierigkeit – darüber hinaus, inkludiert er dieses sehr besondere Leben in einer Gesellschaft, an der wir alle teilhaben. Die flüchtigen Nuancen des Alltags kreieren ein sehr starkes Bild von dem was Freiheit (und Unfreiheit) bedeutet. Die Lebendigkeit des Films regt die Gedanken und die Emotionen des Publikums auf mehreren Ebenen an, dabei ist die systematische Homophobie in Ungarn als erschreckend alltäglich wahrzunehmen.

Wir vergeben den „Social Awareness Award – Best Documentary“ an den Film HER MOTHERS von Asia Dér und Sári Haragonics.

The award winning film steps into the lives of the two protagonists and their adopted child very gently, but then with great power and thoroughness reveals intimacy in all its beauty and difficulties – and furthermore fits this very particular life into the society we all take part in. In the film the fleeting nuances of everyday build a very strong picture of what freedom (and the lack of it) feels like. The film’s liveliness engages the mind and the emotions of the viewer on several levels as the system homophobia in Hungary becomes a horrifically tangible part of our everyday existence.

We award the “Social Awareness Award – Best Documentary” to the film HER MOTHERS by Asia Dér and Sári Haragonics.

### **COMPETITION DOCUMENTARY Jury 2021**

Christa Auderlitzky (AT)

Varja Močnik (SI)

Siegfried Ressel (DE)